
RM.0012.2.4.2019

P R O T O K Ó Ł   Nr  6/19
z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 12 czerwca 2019 r.

Obradom przewodniczył – p. Andrzej Tracewicz, Przewodniczący Komisji.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego w  Czarnej  Białostockiej  przy  
ul. Torowej 14A.

Obrady rozpoczęto o godz. 14:21 a zakończono o godz. 17:00.

W  posiedzeniu  Komisji  uczestniczyło  7  radnych  członków  Komisji  (nieobecny  na
posiedzeniu  radny  p.  Adrian  Kunda),  zaproszeni  goście  oraz  mieszkańcy  zgodnie  z  listą
obecności (lista w załączeniu do protokołu). 

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.

Przewodniczący Komisji  ds.  Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 
p. Andrzej Tracewicz, otwierając obrady Komisji stwierdził, że liczba obecnych radnych na
sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe kworum do  podejmowania  prawomocnych uchwał  
i  decyzji  Komisji.  Powitał  członków  Komisji,  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej,
pracowników  Urzędu  Miejskiego,  gości  zaproszonych  oraz  mieszkańców.  Poinformował
zebranych  o  nagrywaniu  obrad  i  późniejszym  upublicznieniu  zarejestrowanego  dźwięku  
w Biuletynie Informacji Publicznej gminy.

Zgodnie z wnioskiem Burmistrza, Przewodniczący Komisji zaproponował ujęcie w porządku
obrad, po punkcie 10, siedmiu dodatkowych projektów uchwał:

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Czarna Białostocka na

lata 2019 – 2025;

 w sprawie wyrażenia woli  przejęcia  od Powiatu Białostockiego drogi  powiatowej  

Nr 1423B Czarna Wieś Kościelna – Ogóły;

 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania

mieszkaniowym zasobem gminy Czarna Białostocka na lata 2017 – 2021;

 w sprawie zawarcia umowy dzierżawy części działki o nr geodezyjnym 175/4, obręb

geod. Czarna Białostocka, o pow. 300 m2, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata
oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy;

 w sprawie zawarcia umowy najmu lokali użytkowych, znajdujących się w budynku

przy ul. Szkolnej 1A w Czarnej Wsi Kościelnej, gmina Czarna Białostocka, na czas
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oznaczony dłuższy niż trzy lata  oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia
umowy;

 w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę;

 w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  określenia  trybu  

i  szczegółowych  kryteriów  oceny  wniosków  o  realizację  zadania  publicznego  
w ramach inicjatywy lokalnej.

W głosowaniu jawnym Komisja jednogłośnie przyjęła proponowane zmiany (za głosowało  
7 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0).

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Omówienie  informacji  na  temat  gospodarki  leśnej  na  terenie  Gminy  Czarna
Białostocka.

3. Przyjęcie protokołu nr 5/19 z posiedzenia Komisji w dniu 8 maja 2019 r.

4. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 r. 

5. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi
Czarnej Białostockiej wotum zaufania.

6. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za
2018 rok.

7. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Burmistrzowi Czarnej Białostockiej za 2018 rok.

8. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw
położonych na terenie Gminy Czarna Białostocka.

9. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu
opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Białymstoku i Sądu
Rejonowego w Białymstoku.

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  korzystania  z  zalewu wodnego
Czapielówka w Czarnej Białostockiej.

11. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata 2019 – 2025.
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12. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia od
Powiatu Białostockiego drogi powiatowej Nr 1423B Czarna Wieś Kościelna – Ogóły.

13. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy  Czarna
Białostocka na lata 2017 – 2021.

14. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy dzierżawy
części  działki  o  nr  geodezyjnym 175/4,  obręb  geod.  Czarna  Białostocka,  o  pow.  
300 m2, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata oraz odstąpienia od przetargowego
trybu zawarcia umowy.

15. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawarcia  umowy najmu
lokali użytkowych, znajdujących się w budynku przy ul. Szkolnej 1A w Czarnej Wsi
Kościelnej, gmina Czarna Białostocka, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata oraz
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy.

16. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola
publiczne prowadzone przez Gminę.

17. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie  określenia  trybu  i  szczegółowych kryteriów oceny wniosków  
o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

18. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

19. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad.  2)  Omówienie  informacji  na temat  gospodarki  leśnej  na  terenie  Gminy  Czarna
Białostocka.

Informację na temat gospodarki  leśnej na terenie Gminy Czarna Białostocka szczegółowo
omówił przedstawiciel Nadleśnictwa Czarna Białostocka Inżynier Nadzoru p. Marcin Konik.

Przy  pomocy  prezentacji  multimedialnej  zaprezentował  informacje  i  dane  statystyczne
odnoszące się do stanu zasobów leśnych w naszej gminie. Mówił o prowadzonej hodowli lasu
i  nowych  nasadzeniach,  użytkowaniu  drzewostanu  oraz  jego  ochronie.  Wszelkie  dane
dostępne są na stronie internetowej Lasów Państwowych: www.lasy.gov.pl.

Ad. 3) Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 8 maja 2019 r.
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Protokół Nr 5/19 z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony
Środowiska,  z dnia 8 maja 2019 r.,  został  wyłożony w urzędzie oraz przekazany radnym
pocztą  e-mail.  Uwag do  protokołu  nie  zgłoszono.  W głosowaniu jawnym protokół  został
przyjęty: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

Ad. 4) Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 r. 

Skarbnik  gminy  p.  Bogusława  Wojtulewicz  omówiła  roczne  sprawozdanie  z  wykonania
budżetu i sprawozdanie finansowe Gminy Czarna Białostocka za 2018 rok oraz informację 
o stanie mienia komunalnego za 2018 rok. 

Pytań i uwag do przedstawionych sprawozdań Komisja w dniu dzisiejszym nie zgłosiła.

Ad. 5 - 17) Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały ….

Komisja  ds.  Komunalnych,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  zapoznała  się,
omówiła i pozytywnie zaopiniowała (nie wnosząc uwag) n/w projekty uchwał przygotowane
na najbliższą sesję Rady Miejskiej – 13 czerwca 2019 r.:

 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Czarnej Białostockiej wotum zaufania;

 w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok;

 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Czarnej Białostockiej za 2018 rok;

 w  sprawie  uchwalenia  statutów  sołectw  położonych  na  terenie  Gminy  Czarna

Białostocka;

 w  sprawie  powołania  Zespołu  opiniującego  kandydatów  na  ławników  do  Sądu

Okręgowego w Białymstoku i Sądu Rejonowego w Białymstoku;

 radny p. Kamil Tomaszewski zgłosił chęć i gotowość do pracy w tym Zespole.

 w sprawie  ogłoszenia tekstu  jednolitego uchwały  w sprawie  określenia  zasad  i  trybu

korzystania z zalewu wodnego Czapielówka w Czarnej Białostockiej;

 w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Czarna  Białostocka  

na lata 2019 – 2025,

 Burmistrz zgłosił autopoprawkę, która dotyczyła dodania w projekcie uchwały,  

w  podstawie prawnej -  art.  232 ustawy o finansach publicznych oraz w § 1 -
punktu 3, o treści: ”3) § 3 uchwały otrzymuje brzmienie:
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„1. Upoważnia się Burmistrza Czarnej Białostockiej  do zaciągania zobowiązań
związanych  z  realizacją  przedsięwzięć,  określonych  załącznikiem  Nr  2  
do Uchwały.

2.  Upoważnia  się  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej  do  dokonywania  zmian
limitów zobowiązań i kwot wydatków na realizację przedsięwzięć finansowanych 
z udziałem środków europejskich albo środków, o których mowa w art. 5 ust. 1  
pkt 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, w związku ze
zmianami w realizacji  tych przedsięwzięć,  o ile zmiany te nie pogorszą wyniku
budżetu dla każdego roku objętego wieloletnią prognozą finansową. Upoważnienie
to obejmuje także upoważnienie do dokonywania zmian środków przeznaczonych
na  współfinansowanie  realizacji  przedsięwzięć,  o  których  mowa  w  zdaniu
pierwszym,  w  tym  wkładu  własnego  beneficjenta,  oraz  wynikających  
z  rozstrzygniętych  konkursów,  o których mowa w art.  38 ust.  1  pkt  1  ustawy  
o zasadach realizacji programów.””

 w  sprawie  wyrażenia  woli  przejęcia  od  Powiatu  Białostockiego  drogi  powiatowej  

Nr 1423B Czarna Wieś Kościelna – Ogóły;

 zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania

mieszkaniowym zasobem gminy Czarna Białostocka na lata 2017 – 2021;

 w sprawie zawarcia umowy dzierżawy części  działki  o nr geodezyjnym 175/4,  obręb

geod. Czarna Białostocka, o pow. 300 m2, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata oraz
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy;

 w sprawie zawarcia umowy najmu lokali użytkowych, znajdujących się w budynku przy

ul. Szkolnej 1A w Czarnej Wsi Kościelnej, gmina Czarna Białostocka, na czas oznaczony
dłuższy niż trzy lata oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy;

 w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę;

 w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  określenia  trybu  

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach
inicjatywy lokalnej.

Ad. 18) Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

Pytania i wnioski zgłoszone na Komisji:

Radny  p.  Eugeniusz  Ciuruk  i  Mieszkaniec  ul.  Sosnowej,  który  przybył  na  posiedzenie,
zgłosili, że interweniowali u pracownika Urzędu Miejskiego zajmującego się drogownictwem
w  sprawie  nierównych  chodników  na  ul.  Sosnowej.  Niestety  odpowiedzi  brak,  a  okres
gwarancji też już minął.
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Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Sprawa jest nam znana. Niestety działanie jest
bardzo  trudne  do  wyegzekwowania  wobec  wykonawcy,  bo  problem  polega  na  tym,  że
chodniki nie służą do wjeżdżania autami. Ten problem mamy nie tylko na ul. Sosnowej ale też
na innych drogach. Wykonawcy inwestycji (budowy chodników) przedstawiają nam zdjęcia
samochodów  zaparkowanych  na  chodnikach  (ostatnio  na  ul.  Młynowej).  Znaczna  część
uszkodzeń  chodników  powstaje  też  w  skutek  działań  zimowego  utrzymania  dróg
(odśnieżania). Burmistrz zapewnił, że sprawę tę będzie wyjaśniał.  

Przewodniczący  Komisji  p.  Andrzej  Tracewicz  proponował  by  najpierw  sprawdzić  jakie
zapisy widniały w umowach i innych dokumentach na temat zabezpieczeń gwarancyjnych,  
a następnie przeprowadzić wizję lokalną.  

Radny  p.  Kamil  Tomaszewski  pytał  dlaczego  od  kilku  tygodni  na  ul.  Ochotniczej  
(na wzniesieniu w kierunku ul. Dreszera) jest częściowo rozebrana jezdnia? Czy była jakaś
awaria?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Była awaria wodociągu. Ta została już usunięta,
ale  dlaczego  jeszcze  jezdni  nie  naprawiono  –  sprawdzę.  Być  może  Przedsiębiorstwo
Komunalne ma kontakt z wykonawcą tej ulicy. 

Radny  p.  Tadeusz  Malicki  przekazał  wniosek  mieszkańców  Wólki  Ratowieckiej,  którzy
posiadają działki  rekreacyjne (położone za Domem Opieki, w odległości ok. 200 metrów)
proszą by przynajmniej raz w roku wykonać równanie drogi  dojazdowej. Równiarka przy
równaniu drogi dojeżdża tylko do ostatniej posesji a dalej już nie kontynuuje pracy.

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Musimy  zweryfikować  czy  jest  to  droga
publiczna, gminna, gdyż mamy takie miejsca w gminie, gdzie droga dojazdowa jest prywatną.

Radny p. Tadeusz Malicki pytał, czy można reaktywować spółki wodne? W gminie na wiosnę
obserwuje się problem z zalewaniem łąk. W innych gminach takie spółki funkcjonują i one
tym zagadnieniem się zajmują. 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Spółki wodne przestały istnieć, bo był problem
z płaceniem składek członkowskich.

Radna  p.  Aneta  Sobolewska  pytała,  po  której  stronie  ul.  Świerkowej  będzie  ścieżka?  
Po prawej czy lewej stronie?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Od strony ul. Fabrycznej – to po lewej.
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Radna p. Aneta Sobolewska pytała, czy już zakończyła się wycinka drzew i co z lampami?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego:  W sprawie wycinki Burmistrz nie ma wiedzy,
gdyż wycinkę wykonywało Nadleśnictwo. Natomiast w sprawie oświetlenia, to była prośba ze
strony Nadleśnictwa Czarna Białostocka by zdemontować linię, ponieważ nie ma tam innej
możliwości by dokonać skutecznej wycinki drzew. Linię zdemontował nasz konserwator,  
ale  w czasie  prac  doszło  do  uszkodzenia  jednego  ze  słupów. Wobec tego  skierowaliśmy
najpierw informację do Nadleśnictwa. Nadleśnictwo się nie przyznaje, chociaż ewidentnie ten
słup został  uszkodzony. Zgłosiliśmy sprawę na Policję ponieważ taka procedura umożliwi
nam skierowanie  później  wniosku do  ubezpieczyciela.  Takie  prace  mamy ubezpieczone,  
a  wymiana  słupa  to  koszt  około  5  tys.  zł.  Burmistrz  zapewnił,  że  oświetlenie  zostanie
przywrócone.

Radna  p.  Aneta  Sobolewska pytała,  czy  w  tym  roku  może  składać  wniosek  o  budowę
przejścia dla pieszych na os. Pierekały?

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  W tym  roku  na  pewno  nie.  Natomiast  do
budżetu  przyszłorocznego  raczej  tak,  bo  jest  to  bardzo  istotne  z  punktu  widzenia
bezpieczeństwa.

Radna p. Aneta Sobolewska pytała co w sprawie wcześniej zgłoszonego wniosku dotyczącego
chylącej się lampy na ul. Fabrycznej? 

Odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza  p.  Wiesława  Majewskiego:  Konserwator  oświetlenia
sprawdzał i twierdzi, że słup nie stwarza zagrożenia.

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Nie  mamy  żadnych  dokumentów
potwierdzających że słup należy do Gminy.

Radny  p.  Kamil  Tomaszewski  pytał  jakie  są  plany  w kwestii  naprawienia  schodów przy
przychodni? Warto zastanowić się nad zainwestowaniem w inny materiał typu kamień lub
odpowiednik,  albo  zdemontować  schody  i  zastosować  konstrukcję  stalową?  Prosił  
o rozeznanie cenowe tych wariantów.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego:  Schody, średnio co 3 – 4 lata są naprawiane.
Zanim nie zostanie wykonane zadaszenie nad schodami, płytki będą nadal ulegały degradacji.
W konsultacji budowlanej fachowiec twierdzi, że być może stopa jest zbyt  płytko wkopana 
i mróz te schody podnosi. Powoduje to pracę całych schodów więc żadna technologia tu się
nie  sprawdzi.  Należałoby  więc  wyburzyć  schody  i  wybudować  od  nowa  wpuszczając  
je  1,20  m  w głąb,  albo  będzie  jak  dotychczas.  Może  więc  okazać  się,  że  umieszczenie
drogiego kamienia nic nie zmieni i po kilku latach też będziemy je musieli łopatą zebrać.  
Na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć co byłoby najlepsze. 
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Radna p. Edyta Piekunko w imieniu mieszkańca prosiła o interwencję i dopilnowanie by był
przestrzegany regulamin targowiska i przy targowicy miejskiej  (nieopodal skrzyżowania ulic
Piłsudskiego  z  Sienkiewicza)  na  miejscach  parkingowych  nie  były  ustawiane  stragany.
Mieszkańcy zmuszeni są parkować w miejscach niedozwolonych, co jest to niebezpieczne  
i uciążliwe.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Jest to trudne do wyegzekwowania. Pracownicy
wielokrotnie  próbowali  doprowadzić  to  do  ustalonych  reguł,  ale  niestety.  Wielu  uważa,  
że może robić co chce.

Radny P. Kamil Tomaszewski przypomniał, że 4 lata temu proponował utworzenie parkingu
wzdłuż  ul.  Piłsudskiego.  Wówczas  pan  Burmistrz  mówił,  że  może  będzie  robiona  ulica
łącząca  ul.  Torową  z  ul.  Sienkiewicza  i  tam  powstaną  miejsca  parkingowe.  Może  teraz
wspólnie z Powiatem spróbować utworzyć parkingi wzdłuż ulic przylegających do targowicy.

Przewodniczący  Komisji  p.  Andrzej  Tracewicz  apelował  by  pamiętać  o  odwodnieniu  
os. Tartacznego, gdyż z pewnością będzie zalewane.

Ad. 19) Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Wobec wyczerpania  porządku  dziennego Przewodniczący Komisji  zamknął  6  posiedzenie
Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach.

Zapis obrad (ścieżka dźwiękowa) dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Czarna Białostocka  w zakładce:  Strona główna Rada Miejska VIII kadencja  Nagrania  
z komisji RM.

(https://bip.um.czarnabialostocka.wrotapodlasia.pl/rada-miejska/viii_kadencja
/nagrania_z_komisji_rm/). 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała  Bożena  Kucharewicz,  inspektor  ds  obsługi  Rady  Miejskiej  i  informacji
publicznej.

Przewodniczący
Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego

i Ochrony Środowiska

Andrzej Tracewicz
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